
Ministrul Muncii, Marius Constantin Budăi, a
declarat luni, la Adunarea generală a Asociaţiei
Comunelor din România (ACoR), că în ultima
perioadă persoanele cu dizabilităţi şi însoţitorii
acestora au fost folosiţi nepermis de mult în scop
politic şi a contrazis afirmaţiile conform cărora plata
indemnizaţiilor pentru persoanele cu dizabilităţi ar
trece în grija autorităţilor locale. “Am observat, nu
din partea dumneavoastră, dar am observat cu
durere în suflet că o anumită categorie socială şi
anume persoanele cu dizabilităţi şi însoţitorii
acestora în ultima perioadă sunt folosite nepermis
de mult în scop politic. Ca vechi lucrător în asistenţă
socială condamn clar acest lucru. Aş vrea să clarific
ceea ce, de fapt, s-a întâmplat. S-a spus inclusiv că
plata indemnizaţiilor persoanelor cu dizabilităţi va
trece de la Ministerul Muncii în grija dumneavoastră.
Total fals. Indemnizaţiile persoanelor cu dizabilităţi
se vor plăti prin Ministerul Muncii, prin Agenţiile
Judeţene de Prestaţii şi Inspecţie Socială din fiecare
judeţ. Ce va rămâne la dumneavoastră este ceea
ce aveaţi începând cu anul 2000 şi anume
indemnizaţiile însoţitorilor persoanelor cu dizabilităţi
şi asistenţilor personali”, a spus ministrul, potrivit
agerpres.ro. El a menţionat că există patru măsuri
“în cascadă” pentru a asigura autorităţilor locale
sumele necesare pentru plata acestor indemnizaţii.

“Prin Ministerul Muncii se centralizau aceste
persoane şi se înaintau Ministerului de Finanţe, care
conform formulei, până la 90% asigura banii. Acum
avem patru, să spunem, măsuri în cascadă care să
vă asigure (...) sumele necesare. Instituim obligaţia,
prin articolul 5 alineatul 7 din lege, dar la articolul 6
venim şi cu sursa de finanţare şi avem o primă
sursă de echilibrare, prin articolul 6 alineatul 1, care

spune foarte clar: 60% din impozit rămâne direct la
dumneavoastră, 17,5% la Consiliul Judeţean, care îl
redistribuie tot către dumneavoastră, şi s-a mărit
foarte mult alocarea din impozitul adunat la nivel
naţional, anume acel 7,5%, care până anul trecut
era 5%, cu suma de care vă spunea domnul
ministru (Teodorovici - n .r.) anume 28,5 miliarde.
Din aceeaşi sumă, Consiliul Judeţean, în
momentul publicării în Monitorul Oficial a legii
bugetului, este obligat să vă trimită o adresă, să
solicitaţi dumneavoastră conform nevoilor”, a
explicat ministrul.

Budăi a vorbit şi despre alte măsuri menite
să asigure faptul că indemnizaţiile vor putea fi
acordate, fără să fie afectate investiţiile locale.
“Ulterior avem articolul 6 alineatul 10, care ne
spune cum se face echilibrarea din taxa defalcată
din TVA. Ulterior vin articolul 17 şi 19 care spun în
continuare că dacă vor unităţi administrativ-
teritoriale care vor avea probleme va interveni
bugetul de stat. Este scris în lege, nu este
minciună, am prevăzut şi prin analizele de risc pe
care le am făcut (...) pentru a nu rămâne
dumneavoastră în incapacitatea de a putea face şi
dezvoltare la fiecare comună. Eu cred că dacă
citim cu atenţie aceste alineate vom înţelege clar
cum se face finanţarea şi vom înţelege şi ultimul
risc asigurat şi anume intervenţia bugetului de
stat”, a susţinut el. Ministrul a vorbit şi despre HG
427/2018, în baza căreia se asigură de la bugetul
de stat plata a câte unui asistent social pentru
fiecare comună, subliniind totodată că, până în
prezent, nu a primit nicio cerere în acest sens din
partea autorităţilor locale. “S-a trimis deja către
prefecturi, consilii judeţene şi agenţiile judeţene de

prestaţii sociale o nouă solicitare de a vă informa
asupra acestei măsuri. De asemenea, serviciile
comunitare integrate, la fel: prin Programul
Operaţional Dezvoltarea Capacităţii Umane putem
veni să dezvoltăm aceste servicii şi să plătim un
asistent social. Vă mărturisesc că am selectat în
primă fază 139 din cele mai mai sărace, să

spunem, unităţi administrativ-teritoriale, dar până la
acest moment 13 nu au răspuns şi 23 dintre ele au
spus clar că nu vor să participe la acest program.
Haideţi să colaborăm un pic mai mult să vă arătăm
că tot ceea ce am pus aici este de dus la
îndeplinire, dar am nevoie şi de sprijinul
dumneavoastră”, a completat el.
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Liceul Teoretic „Decebal”
Constanța va evolua la turneul
final de baschet masculin al ONSŞ

Formaţia Liceului Teoretic „Decebal”
Constanța s-a calificat la turneul final al Olimpiadei
Naționale a Sportului Școlar (ONSŞ) la baschet
masculin, după ce a câştigat, la Tulcea, faza
zonală. Echipa constănțeană, condusă de
profesoarele Mirela Negrea şi Adriana Constantin,
a obţinut victorii în meciurile cu echipele Colegiului
„Nicolae Bălcescu” din Brăila, Colegiului „Costache
Negri” din Galaţi, Liceului Teoretic „Grigore Moisil”
din Tulcea şi de Colegiului Naţional „Spiru Haret”
din Focşani.

Lotul echipei Liceului Teoretic „Decebal”
Constanța: Sergiu Ursu, Bogdan Chihaia, Ștefan
Gribinic, Cristian Mosor, Eduard Costache,
Alexandru Borș, Ștefan Vladu, Rareș Marin, Cătălin
Florea, Radu Sicoe şi Alex Stan.

Tulceanul Adrian Vladîcenco a fost cel mai
bun marcator, brăileanul David Bejan, cel mai bun
pivot, iar constănţeanul Sergiu Ursu a fost ales „cel
mai tehnic jucător” al turneului.

Turneul final al ONSŞ, sezonul 2018-2019, se
va desfăşura la Baia Mare, în perioada 7-10 martie!

ALERTĂ! 9 medicamente
împotriva tusei, retrase de pe piaţă

Alertă după ce Agenţia Europeană a
medicamentului a interzis nouă medicamente
împotriva tusei. Pastilele sunt suspectate că ar
provoca tulburări cardiace. Produsele care au ca
substanţă activă fenspirida ar provoca tulburări
cardiace, iar pacienţii sunt sfătuiţi să întrerupă
imediat tratamentul. În ultimii ani, mai mulţi pacienţi
care foloseau aceste medicamente au raportat
tulburări bruşte de ritm cardiac. S-a dispus
efectuarea unor aşa-zise “teste non-clinice”, adică
pe animale. Rezultatele au venit zilele trecute şi au
confirmat o relaţie cauză-efect între tratament şi
modificarea bătăilor inimii.

Iniţial, doar un producător a dispus retragerea
voluntară a produsului său. Acum, Agenţia
Europeană a Medicamentului a hotărât scoaterea
de la raft şi punerea sub carantină a tuturor
medicamentelor cu această substanţă activă, până
la finalizarea unor noi teste de siguranţă. Medicii
sunt rugaţi să îşi informeze pacienţii cât mai urgent
că trebuie să întrerupă tratamentul cu pastilele
periculoase.

Pe scurt.

Direcția de Sănătate Publică
din București a anunțat
Ministerul Sănătății că a

verificat 10 unități sanitare private din
municipiul București, ca urmare a
apariției în mass-media a informațiilor
privind activitatea falsului medic Matteo
Politi/Matthew în aceste structuri, dar și
a informațiilor primite la numărul de
telefon pus la dispoziție.

Conform raportului preliminar,
inspectorii DSPMB au decis închiderea
uneia dintre aceste clinici medicale, au
emis decizii de suspendate a activității
pentru alte 3 clinici medicale și au
aplicat sancțini contravenționale în
valoare de 72 200 de lei.

Mai mult, inspectorii sanitari au
constatat că în cazul a două dintre
adresele la care figurau clinici medicale
nu se desfășura activitate medicală,
una dintre unități fiind în reamenajare,
iar în cadrul celeilalte desfășurându-se
activități de import-export (comerț cu
ridicata de produse farmaceutice).

Acolo unde au fost aplicate
sancțiuni financiare și
închis/suspendat activitatea au fost
înregistrate mai multe nereguli, dintre
care amintim: nerespectarea structurii
spațial funcţionale; prezentarea
documentelor medicale pentru
consultaţiile medicale efectuate de
Matteo Politi, fără documente care să
certifice calitatea de medic; nu se
asigură dotarea minimă obligatorie
pentru  Cabinetul de Chirurgie
Plastică, Estetică şi Microchirurgie
Reparatorie; nerespectarea ritmului de
evacuare  a deşeurilor medicale
periculoase;

identificarea de produse
medicamentoase cu termen de
valabilitate depășit.

lipsa din dotarea unitățiilor a
produselor biocide specifice
dezinfecției mîinilor personalului și
instrumentarului; lipsa dispozitivului de
termosudare a ambalajelor hârtie-
plastic; lipsa evidenței activității de
sterilizare și a personalului calificat
pentru această activitate; neefectuarea
verificării tehnice a aparaturii de
sterilizare; existența materialelor
sanitare și a produselor
medicamentoase cu termen de
valabilitate expirat; lipsă grafice zilnice
orare cu operațiunile de
curățenie/dezinfecție efectuate pentru
fiecare încăpere și între intervenții;
nerespectarea structurii autorizate
(sala recoltări probe biologice a fost
transformată în depozit, lipsa
vestiar/garderobă pacienți);

nerespectarea de către personal a
precauțiunilor universale, protocoalele

și procedurile de lucru; identificarea în
sala de operații de instrumentar și
material moale nesterile (cu termen de
valabilitate depășit).

La data controlului, într-una dintre
clinici nu s-a putut face dovada
autorizației sanitare de funcționare, nu
era asigurat grupul sanitar pentru
personal și nici iluminatul natural.

În cazul clinicii care a fost închisă,
unitatea acorda consultații medicale
deși avea emisă Decizia de
Suspendare a Activității nr.
36/02.09.2018, încă din luna
septembrie a anului 2018, iar la  una
dintre cele 10 clinici verificările sunt în
curs de desfășurare, ele nefiind
finalizate.

Conducerea DSPMB a anunțat
MS că a depus deja plângere penală
împotriva angajaților care au întocmit și
verificat codurile de parafă.

În perioada următoare, inspectorii
sanitari vor continua verificările și la
alte unități de acest tip.

Ministrul Muncii reproșează

Persoanele cu dizabilităţi şi însoţitorii lor, categorii folosite nepermis de mult în scop politic

DSPB

Controale în clinici private!
Ce s-a descoperit?


